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1.10.Autotransport -nova era u 

nekadašnjem gigantu 

  

Prijedorsko preduzeće "Autotransport" i 

Nova banka potpisali su  ugovor o kreditu  

od 1,2 miliona maraka, a tim novcem biće 

obnovljena i modernizovana ovdašnja 

autobuska stanica i zanovljen vozni 

park.Načelnik opštine Prijedor Marko 

Pavić izjavio je da ovim počinje nova era u 

"Autotransportu". 

 

 
 

 "Ovo je preduzeće koje je bilo u stečaju, 

pa ga je kupila Vlada Republike Srpske, a 

sada je u stopostotnom vlasništvu opštine. 

To je jedna od rijetkih firmi koja je prošla 

sve to, a da je nastavila djelatnost. 

`Autotransport` ne samo da je nastavio 

djelatnost nego se sad počinje razvijati i 

razvijaće se dalje i ubuduće", naglasio je 

Pavić. 

 Direktor "Autotransporta" Prijedor Branko 

Kljajić rekao je da će ovim kreditnim 

sredstvima biti kupljena četiri nova 

autobusa, ukupne vrijednosti 1.034.000 

KM, dok se obnova i modernizacija 

prijedorske autobuske stanice već radi.   

 "Nabavka novih novih voznih jedinica, 

pruţanje kvalitetnih usluga prevoza 

putnika, oţivljavanje servisa, skladišta 

rezervnih dijelova, ali i nekadašnje 

turističke organizacije u sastavu 

`Autotransporta` treba da vrate stari sjaj 

ovom preduzeću", kazao je Kljajić i dodao 

da će svako širenje djelatnosti značiti i 

nova radna mjesta. 

 "Autotransport" bi do kraja godine trebalo 

da dobije tri turistička jedan autobus za 

gradsko-prigradski saobraćaj marke 

"Higer", a ugovor sa ovim ponuĎačem 

predviĎa i mogućnost da "Autotransport" 

bude ovlašteni serviser autobusa te kineske 

marke koja čini više od 80 odsto svih 

kupljenih autobusa u prethodnih nekoliko 

godina u BiH. 

 Direktor prijedorske filijale Nove banke 

Goran Vukoje rekao je da je riječ o 

komercijalnom kreditu sa rokom otplate 

sedam godina i kamatnom stopom od 7,8 

odsto koji je hipotekarno pokriven. 

 "Autotransport" trenutno zapošljava 46 

radnika i ima šest autobusa prosječne 

starosti 26 godina, a prije rata imao je 

1.200 radnika, stotinu autobusa i 85 

kamiona.  

 

1.10. Mališani iz vrtića u posjeti opštini  

 

Pedesetak  mališana, predškolaca  Dječijeg 

vrtića „ Radost“ su u sklopu obiljeţavanja 

Nedelje djeteta posjetili   načelnika opštine 

Prijedor Marka Pavića.To je bila prilika da 

pokaţu šta su naučili u vrtiću  izvodeći 

prigodan program  i na ovaj način izloţili 

svoje zahtjeve za poštovanje dječijih   

prava . 
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-Smatram da djeci treba pokloniti  paţnju 

svaki dan u godini, a da mi  ovu nedjelju 

iskoristimo  da upozorimo sve, od 

obrazovnih insitutucija , prosvjetnih 

radnika , roditelja,pa cijele zajednice da 

prava djeteta zaštićena  Konvencijom UN   

treba zaštititi  i da djeca  nisu samo 

teoretski  naše najveće bogatstvo nego su 

to zaista i u praksi“, kazao je Pavić. 

On je dodao da su roditelji ti koji trebaju 

najviše da učestvuju u odgoju djece,ali su  i 

vrtić, škole  i sve institucije i na kraju 

opština duţni da zaista vode brigu o 

pravima djeteta. 

Direktor Dječije vrtića „Radost“ Dušanka 

Boţić istakla je da je ovim prijemom 

počelo obiljeţavanje MeĎunarodne 

nedjelje djeteta. 

„Predstoji nam druţenje sa djecom iz 

ostalih vrtića ,a svako odjeljenje će imati 

svoj maskenbal u dijelu grada u kojem ţivi 

i time ćemo pokazati da naši sugraĎani 

vide djecu koja borave u vrtićima u 

njihovoj neposrednoj blizini“ kazala je 

Boţićeva. 

Kao i prilikom svake posjete neke 

delegacije i mališani iz vrtića nisu došli 

praznih ruku pa su načelniku poklonili 

kutiju od školjki  koje su sami napravili, a 

on  je mališanima  zauzvrat poklonio korpe 

slatkiša koje će u vrtiću podijeliti sa 

ostalim drugarima. 

U Prijedoru trenutno u vrtićima boravi 405 

djece i to su prema riječima Boţićeve, sa 

proširenjem kapaciteta otvaranjem vrtića „ 

Snjeţana „ na Pećanima maksimalno 

iskorišćeni postojeći kapaciteti. 

 

Izbori 2012-DNS pobijedio i za 

gradonačelnika i za Skupštinu grada 

 

Demokratski narodni savez  u Prijedoru je 

pobijedio u izbornoj trci i za 

gradonačelnika i za Skupštinu grada 

Prijedora. 

 Predsjednik Gradske izborne komisije  

Prijedor Ţeljko Škondrić rekao je da je 

ukupan broj listića za izbor gradonačelnika 

39.433, a od toga nevaţećih 3.527. 

 "Kandidat DNS-a Marko Pavić osvojio je 

16.568 glasova, kandidat SNSD-a Drago 

Tadić 10.031, a kandidat SDS-a Borislav 

Bojić 6.753 glasa", rekao je Škondrić na 

konferenciji za novinare u Prijedoru.  

 U trci za Skupštinu grada Prijedora DNS 

je dobio 9.594 glasa, SNSD 6.544, a SDS 

4.191. 

 Slijede Stranka demokratske akcije  sa 

1.814 glasa, Partija demokratskog progresa 

sa 1.795 glasova, Socijaldemokratska 

partije /SDP/ BiH sa 1.511, Narodna 

demokratska stranka sa 1.449 i 

Demokratska partija /DP/ sa 1.041 glasom. 

 Ostali politički subjekti  dobili su manje 

od 1.000 glasova.   

 Škondrić je kazao da GIK razmatra 

prituţbe koje je zaprimio u toku izbornog 

dana. 

 Prema prijevremenim, nezvaničnim i 

nepotpunim podacima GIK-a Prijedor, 

najviše glasova - 174, meĎu sedam 

kandidata iz reda pripadnika nacionalnih 

manjina, dobio je Ramo Salešević, 

pripadnik romske manjine i kandidat SDP-

a BiH koji je odbornik i u odlazećem 

sazivu lokalnog parlamenta. 

 Škondrić je dodao da su ovo podaci na 

bazi izbornog materijala sa 124 redovna 

biračka mjesta i da će biti upotpunjeni 

glasovima iz mobilnih timova, glasačkih 

mjesta za glasanje na nepotvrĎenim 

listićima i glasanje u odsustvu, kao i 

glasovima koji doĎu putem pošte. 

 U Prijedoru je  na birališta izašlo 39.263 

glasača ili 49,06 odsto od ukupnog 

biračkog tijela koje broji 83.972 graĎana.  

 

Opština podrţava rad javne kuhinje 

 

Opština Prijedor  sredstvima od 3000 KM 

nastavlja da podrţava rad  jedine javne 

kuhinje u Prijedoru koja je otvorena pri 

Udruţenju „ Hljeb ţivota“. Predsjednik 

ovog udruţenja Danko Malešević je 

potvrdio da su  ovim  sredstvima  

obezbijeĎeni obroci vikendom za 60 

korisnika ove javne kuhinje do kraja 

godine. 
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„Opština Prijedor na ovaj način od 

februara ove godine podrţava rad javne 

kuhinje, tako što je obezbijedila sredstva za 

obroke i u dane vikenda kada kuhinja ne 

radi i kada se ne dijeli kuvani obrok“ rekao 

je Malešević. 

 

 
 

U Narodnoj kuhinji  ove humanitarne 

organizacije  za sve korisnike zagarantovan 

je obrok do kraja godine i  od donatora ,a 

Malešević se nada proširenju kapaciteta i 

nabavci novog transportnog vozila koje bi 

hranu iz Garevaca prevozila do prostorija 

kuhinje . 

„Vjerujem da će nam u budućnosti pomoći 

i drugi donatori, kako bi ljudima 

obezbijedili dostojanstven obrok od  kojih 

neki putuju i kilometrima  umjesto da spas 

za preţivljavanje traţe po kontejnerima i 

ostacima hrane“ rekao je Malešević. 

Inače, jedina javna kuhinja u Prijedoru  

otvorena je u martu prošle godine pri 

Hrišćanskom humanitarnom udruţenju „ 

Hljeb ţivota“  čiji predsjednik Danko 

Malešević ističe da je na početku imala 

dvadesetak korisnika. 

„Sada je taj broj povećan na 60 korisnika 

koji ovdje redovno dolaze po jedna topli 

obrok dnevno.Na ţalost, takva su vremena 

da  svi oni uglavnom jedva preţivljavaju i 

kaţu da im je , pogotovo u  hladnim 

zimskim danima, topli obrok koji dobiju u 

ovoj jedinoj javnoj kuhinji  gradu , nešto 

neprocjenjivo“ kaţe Malešević. 

Inače, javna kuhinja pri Udruţenju „ Hljeb 

ţivota“ dio je projekta   britanske 

nevladine organizacije „ Misija bez 

granica“  sa kancelarijom u Mostaru. 

 

14.10.Odrţano veče nacionalnih manjina 

 

 

Tradicionalno, osmo po redu „Veče 

nacionalnih manjina“ u Prijedoru okupilo 

je oko 200 pripadnika nacionalnih manjina 

koje ţive u ovom gradu.Zamjenik 

načelnika opštine Prijedor Milenko 

Đaković rekao je  otvarajući ovu 

manifestaciju istakao da opština ima 

korektan odnos sa udruţenjima nacionalnih 

manjina i da uvijek podrţava njihove 

aktivnosti i projekte. Tradicionalnoj" 

Večeri nacionalnih manjina" u Prijedoru  

prisustvovao je  zamjenik češkog 

ambasadora u BiH Slavomir Goga koji je 

istakao da opština Prijedor prepoznaje 

ljepotu raznolikosti. 

 

 
 

 "Mi Česi,Romi, Ukrajinci i Slovenci se 

razlikujemo, ali imamo nešto zajedničko, a 

to je uvjerenje da  moţemo i hoćemo da 

ţivimo zajedno", poručio je Goga. 

Predsjednik Udruţenja Slovenaca "Lipa" 

Prijedor Alenka Uduč rekla je da kao 

inicijator ovog projekta ima namjeru da on 

dostigne jedan viši nivo kada bi se na 

sličan način manjine predstavljale ne samo 

jedni drugima već i ostalim sugraĎanima. 

Prijedorska udruţenja Roma, Čeha, 

Ukrajinaca i Slovenaca predstavila su se, 

kao i svake godine,pjesmom, plesom i 

igrom, a domaćin ovogodišnje "Večeri 

nacionalnih manjina" bilo je Udruţenje 

Roma Prijedor. 
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19.10. Zasađena tisa na Kozari 

 

U okviru programa „ Zaštićena šumska i 

planinska područja“ koji finansira Svjetska 

banka i Globalni fond za ţivotnu sredinu u 

koordinaciji sa Ministarstvom za prostorno 

ureĎenje , graĎevinarstvo i ekologiju RS 

Ekološko društvo „ Kozara“ iz Prijedora 

započelo je realizaciju projekta pod 

nazivom „ U budućnost preko tise“.U 

okviru toga tridesetak učenika  prijedorske  

Ugostiteljsko-ekonomske škole , članova-

volontera  ED „ Kozara“ i radnika 

Nacionalnog parka „ Kozara“ na području 

Kozare počelo je  sadnju   oko 1000 

sadnica rijetke  biljne vrste tisa . 

Član Upravnog odbora Ekološkog društva 

„ Kozara“ Biljana Malbašić  potvrdila je da 

je cilj ovog projekta  da se u okviru zaštite 

biodiverziteta u prirodnom staništu 

Nacionalnog parka „ Kozara“  vrati 

praktično iskorijenjena biljna vrsta tisa. 

„Ova aktivnost odnose se na akciju 

pošumljavanja ovom biljnom vrstom i 

planirano je da se na više pojedinačnih 

lokacija u zoni Nacionalnog parka „ 

Kozara“ zasadi oko 1000 primjeraka ove 

rijetke biljne vrste  koja je uništena 

isključivo aktivnostima  čovjeka“, kazala 

je Malbašićeva. 

Ona je dodala da je sadnjom ovih sadnica 

čitav projekat dobio smisao, a da će se 

nastaviti različitim edukativnim 

programima radi podizanja svijesti graĎana 

kada je u pitanju zaštita našeg prirodnog 

okruţenja i zaštita ugroţenih vrsta i 

značaju njihovog ponovnog unošenja u 

naše šume,. 

Direktor Nacionalnog parka „ Kozara“ 

Dragan Romčević potvrdio je značaj ovoj 

projekta ističući da u Nacionalnom parku 

postoje samo dva drveta tise. 

„ Na najvećem prostoru nacionalnog parka  

koji je površine  3500  hektara, oko 2400 

hektara  šume bukve i jele , a kao prateće 

vrste dolaze i  šumske kulture  javora, 

jasena, smrče i hrasta , ali i tise koja je, 

naţalost, iskorijenjena.Stoga ova akcija 

pošumljavanja ima izuzetan značaj za 

produţetak ove biljne vrste na području 

parka“, kazao je Romčević. 

On je dodao da  tisa, kao visoki grm raste 

veoma sporo,ali  da joj je ţivotni vijek oko 

2000 godina . 

 „Ranije se tisa , kao drvo izuzetne tvrdoće 

, koristila za kolijevke i u manastirima za 

izradu krstića i amajlija, a do njenog 

istrebljenja je došlo nekontrolisanom 

sječom i zbog njene prirodne osobine da 

moraju biti muške i ţenske vrste da bi 

došlo do oprašivanja“kazao je Romčević. 

Realizacija projekta završava se krajem 

februara,a njegova ukupna vrijednost  je 

oko 21 000 dolara.Tisa  je biljna vrsta  

bobičastog  ploda i tamnozelenih iglica. 

Dvodoma je  što znači da se razvijaju i 

ţenske i muške biljke,na starijim ţenskim 

biljkama, a  upadaju u oči crveni bobičasti 

plodovi), u narodu poštovano drvo, široko 

jajaste krošnje, prečnika do 10m. često 

ţbunasto. Za drvo tise je potrebno naglasiti 

njenu izvanrednu tvrdoću i ţilavost kao i 

izuzetnu otpornost na truljenje. Tisa nije 

podloţna napadima insekata, bilo u 

uspravnom ili srušenom poloţaju, tako da 

ni nakon 20 godina ne pokazuje znakove 

truljenja, pa po svojim karakteristikama 

moţe lako mienjati ebanovinu. 

 

 

25.10. medalje za mlade inovatore 

 

Učenici prijedorske Elektrotehničke škole 

su na nedavnom MeĎunarodnom festivalu 

inovacija „ Tesla fest“ u Novom Sadu 

osvojili zlatnu, srebrnu i bronzanu medalju 

za tri eksponata.Učenik četvrtog razreda 

Marko Vrhovac je  zlato osvojio za 

eksponat „ Zaštita od prekida faze i 

upravljanja promjenama broja obrtaja 

trofaznog asinhronog motora pomoću 

programabilno logičkog  kontrolera PLC-

a“. Budući  da je bio dio tima ,zajedno sa 

kolegom Nemanjom Jović  za eksponat „ 

Gradski zvonik“ osvojio je i  bronzanu 

medalju. Srebrnu  medalju na ovom sajmu 

inovatorstva osvojio je eksponat „ Gitarsko 

pojačalo“ autora Harisa  Arnautovića i 

Nikole Marina učenika drugog razreda. 
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„Medalje su rezultat naše upornosti , ali i 

kvaliteta rada u našoj školi jer su naša 

najveća podrška pored roditelja našpi 

profesori kao mentori“ rekao je  „zlatni“ 

Vrhovac. 

Jedan od mentora ovih učenika je bio 

profesor Slavko Elijaš koji je istakao da 

ova prijedorska srednja škola godinama 

učestvuje na sajmovima inovacija i 

redovno osvaja brojne nagrade. 

„Na ovom sajmu u Novom Sadu 

učestvujemo već šestu godinu i naši 

učenici su i nas i naš grad veoma uspješno 

predstavili“ rekao je Elijaš. 

Direktorica Elektrotehničke  škole LJiljana 

Stojančić je istakla da se raduje svakom 

uspjehu  učenika i profesora ove škole. 

„ Svaki put nam je drago kad se naši 

učenici i mentori vrate ovjenčani zlatnim, 

srebrnim, bronzanim medaljam jer znamo 

da je  to njihov ustjeh,ali i uspjeh cijele 

škole, opštine i Republike Srpske“ kazala 

je Stojančićeva. 

Ove godine je konkurencija na 

26.novosadskom Tesla festu bila najoštrija 

do sada. Za titulu najboljih borilo se oko 

150 izlagača sa preko 250 eksponata. U 

Elektroškoli ističu da su uspjesi mladih 

inovatora tim vrijedniji jer su postignuti u 

skromnim materijalnim uslovima.Uz 

zahvalnost  Savezu pronalazača RS i 

Udruţenja pronalazača Prijedora , koji su 

im pomogli oko troškova puta i boravka u 

Novom Sadu u ovoj školi se nadaju da će 

bolja sistemska podrška društva ubuduće 

omogućiti još veće uspjehe prijedorskih 

učenika. 

 

26.10. Otvorena senzorna soba 

 

Ministar prosvjete i kulture Republike 

Srpske Anton Kasipović i gradonačelnik 

Prijedora Marko Pavić otvorili su danas u 

Prijedoru senzornu sobu u Javnoj ustanovi  

"Centar Sunce", nekadašnjoj specijalnoj 

osnovnoj i srednjoj školi "ĐorĎe 

Natošević". 

 Ministar Kasipović rekao je da u ovu 

školu, u koju dolazi još od 2006. godine, 

uvijek dolazi sa snaţnim osjećanjima, te da 

je to ranije bio osjećaj stida kada je gledao 

u kakvim uslovima uče djeca i rade 

nastavnici, budući da je škola bila 

smještena u trošnu i ruiniranu baraku.  

 "I u tom vremenu bili smo ponosni na 

entuzijazam nastavnika i rukovodstva 

škole. Koliko god nosim taj osjećaj srama 

iz tog vremena, toliko sam danas ponosan 

na ovo što smo uradili", rekao je Kasipović 

na svečanosti otvaranja senzorne sobe. 

 On je izrazio divljenje roditeljima i 

nastavnicima djece sa posebnim potrebama 

za trud koji ulaţu i naglasio da je time i 

obaveza društva veća. 

 "Zahvaljujem i svim donatorima i molim 

ih da se ne umore jer biće potrebni i onoj 

djeci koja doĎu poslije ove. Ako radimo 

zajedno, nikad neće biti oblačno u uvijek 

će biti sunce", kazao je Kasipović. 

Načelnik opštine  Marko Pavić rekao je da 

je izgradnjom JU "Centar Sunce" i drţava i 

opština vratile dijelom dug i djeci i osoblju 

ovom nekadašnje specijalne škole koji joj 

duguju odavno. 

   

 
 

 "A danas otvorena senzorna soba jeste 

najsavremeniji metod koji će nastavni 

kadar primjenjivati u radu sa djecom sa 

posebnim potrebama. To je vrhunski vid 

komunikacije sa svim čulima", dodao je 

Pavić. 

 Direktor JU „Centar Sunce“ SlaĎana 

Radaković rekla je da je potrebno ispuniti 

pravne pretpostavke da se ostvari i ranije 

zacrtani cilj da ovaj centar bude otvoren za 

djecu iz cijele prijedorske regije, a ne samo 

iz grada Prijedora. 

 Senzorna soba je specijalizovana 

prostorija izolovana od vanjskih uticaja sa 

opremom kojom se djeluje na sva čula. 
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Namijenjena je prvenstveno djeci koja 

imaju poremećaj paţnje, hiperaktivnoj 

djeci, a mogu je koristiti i zdrave osobe 

koje su u stanju povećane fizičke 

aktivnosti, uznemirenosti ili stresa. U ovoj 

interaktivnoj prostoriji terapeut kontroliše 

opremu, dozira stimuluse za svako čulo i 

prilagoĎava ih individualnim 

karakteristikama korisnika. 

 Svako ko do kraja oktobra pozove 1457 

darovaće po jednu konvertibilnu marku za 

dodatno opremanje ove specijalizovane 

prostorije za djecu sa posebnim potrebama, 

kao i za edukovanje kadra koji će u njoj 

raditi. 

 NovoizgraĎeni objekat JU „Centar Sunce“ 

Prijedor otvoren je polovinom septembra. 

 Objekat ima 1.650 kvadratnih metara 

korisnog prostora, 26 učionica i kabineta i 

sportsku salu za 85 učenika sa umjerenom 

ometenošću u razvoju koji pohaĎaju ovu 

školu. Sa njima radi šest edukovanih 

muzikoterapeuta i defektologa svih 

smjerova kao što su oligofrenolog, 

psihomotorni redukator, somatoped i 

logoped, a od stručnih saradnika 

fizioterapeut, medicinska sestra, socijalni 

radnik i psiholog. 

 Ukupna vrijednost objekta je 1.460.000 

KM, a sredstva u iznosu od milion KM 

obezbijeĎena su iz Razvojnog programa 

Vlade Republike Srpske, dok je opština 

Prijedor uloţila 260.000 KM, a 

Ministarstvo prosvjete i kulture Republike 

Srpske 200.000 KM. 

 Ministar Kasipović prethodno je 

razgovarao sa rukovodstvom grada u 

kabinetu gradonačelnika. 

 

30.10.Izloţba Vladislava Makanjića 
 

Izloţba slika poznatog prijedorskog slikara 

Vladislava Makanjića, pod nazivom "Ni 60 

nije mnogo", otvorena je preksinoć  u 

Muzeju Kozare ,a povodom 60 godina od 

njegove prve samostalne  izloţbe koju je 

organizovana u  rodnoj Rogatici.Izloţbu je 

otvorio gradonačelnik Prijedora Marko 

Pavić koji je istakao da je ovaj čuveni 

slikar i pedagog koji je odgojio mnoge 

generacije u Prijedoru. 

 "Makanjić treba da bude uzor mladima 

kako treba ţivjeti i kako treba raditi. 

Zahvaljujem mu se u ime moje i svih 

generacija koje je odgojio i ţelim mu dug 

ţivot i dobro zdravlje, kao i da nastavi  da 

neumorno stvara kao i do sada ", kazao je 

Pavić. 

 Direktor Muzeja Kozare Milenko 

Radivojac rekao je da  ova jubilarna 

izloţba otvorena povodom krsne slave 

Svetog Luke koju ova ustanova obiljeţava  

po 20. put. 

 

 
 

 "Nije bilo dileme ko bi mogao biti autor 

koji će dostojno uveličati obiljeţvanje 

krsne slave, a sasvim slučajno izloţeno je 

upravo 60 radova", istakao je Radivojac.   

Profesor LJubomir Gajić rekao je da u 

Makanjićevim slikama nema rutine i da 

mu, iako slika više od 60 godina, polazi za 

duhom da je svaka slika novodoţivljena. 

 "Obrazovan je slikar, visokobrazovan 

pedagog, a ne ţeli na slici pouke 

akademizma. Jednostavno, nudi 

optimističniju stranu ţivota", kazao je 

Gajić. 

Vladislav Makanjić rekao je da je ova 

izloţba svojevrsna retrospektiva 60 godina 

dugog izlagačkog staţa i njegova 17 

samostalna izloţba 

 

_________________________      
Izdavač: Opština Prijedor 


